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TANÓRA A HORVÁTH MIHÁLY GIMNÁZIUMBAN. KÖRVONALAZÓDIK A MEGOLDÁS? Fotó: Tésik Attila 

HMG: a sorozat folytatódik 
Folytatás az.1. oldalról 

2008 februárjában Szirbik Imre pol-
gármester azt javasolta a megyei köz-
gyűlésben, hogy a gimnázium kapja 
vissza önállóságát. Ennél tovább men-
tek azok a tanárok, akik aláírásgyűj-
tésbe kezdtek, hogy a megyei fenntar-
tásba 1999-ben átadott intézmény ke-
rüljön vissza a városhoz, ezt a helyha-
tóság is támogatta. A rossz hangulat 
nem oldódott, sőt elkeseredettségük-
ben nem mindennapi eszközt vetettek 
be május végén a tanárok: ülőde-
monstrációval tütakoztak kollégájuk, 
Keserű Imre elbocsátása ellen. Ez a fo-
lyosói akció csak beharangozója volt 
annak az elégedetlenségnek, ami a jú-
niusi igazgatóválasztás után az utcára 

vitte az iskola egykori és mostani diák-
jait és pedagógusait. Magyar Lászlóné 
kinevezése után több százan tüntettek 
azért, mert a megye nem a tantestüle-
tek és a diákönkormányzatok által tá-
mogatott jelölteket választotta meg a 
gimnázium és a Zsoldos-szakközép 
élére. Az új vezető sem húzta sokáig: 
július elsején nem vette fel a munkát. 
Három héttel a tanévkezdés előtt 
újabb jelöltet mutatott be a megyei ve-
zetés. H. Szabó Réka kinevezéséről az-
óta kiderült, jó ötlet volt: elcsitultak az 
elégedetlenkedő hangok, lapunk több 
forrásból is úgy értesült, rég nem volt 
ilyen béke a gimnázium falai között. A 
csörte holnap politikai szintéren, a me-
gyei közgyűlésen folytatódik, ahol ar-

4 0 MILLIÓS A J Á N D É K - Á T A D Á S T Ó L F Ü G G E T L E N Ü L Idén szeptemberben lesz 150 
éves a szentesi g i m n á z i u m , az ü n n e p h e z egy 40 milliós ajándékkal járulna hozzá a 
fenntartó megyei önkormányzat - ezt Halmai László tegnap sajtótájékoztatón j e -
lentette be. Afideszes megyei képviselő elmondta, 2009-ben 150 millió forintot k ü -
lönítettek el a gimnázium fejlesztésére. Ebből 40 milliót két volt szolgálati lakás és a 
tanári szoba átépítésére használnának föl. A fennmaradó 110 millió forint egy n a -
gyobb v o l u m e n ű épületfelújítási pályázat önrészeként szolgálna. 

ról határozhatnak a képviselők, mikor 
kapja vissza Szentes a középiskoláit. 

Halmai László, a megyei tulajdono-
si bizottság fideszes elnöke szerint a 
gimnázium ügye is fontos, de a szak-
képző intézmények visszaszerzése lét-
érdek Szentes számára - erre azonban 
csak 2011-től nyílik lehetőség. A képvi-
selő azt a javaslatot támogatja, hogy 
az összes középiskola egyszerre kerül-
jön vissza városi fenntartásba. 

- Örömmel csalódnék holnap, de ed-
digi tapasztalataink azt mutatták, a 
megyei vezetés inkább elzárkózik a kö-
zépiskolák visszaadásától - mondta 
Szirbik Imre polgármester. - öle 2011-ről 
beszélnek, de én arra kaptam felhatal-
mazást a szentesi testülettől, hogy még 
ebben a választási ciklusban, vagyis 
2010 őszéig találjunk megoldást erre a 
kérdésre. - A polgármester szerint a kö-
zös, társulásban történő fenntartás je-
lentené a legjobb megoldást, hiszen ak-
kor a politikai befolyásolás lehetősége 
megszűnne, ráadásul többletforrásokat 
szerezhetnének az intézményeknek. 
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Nyelvi játékok 
Makón román nyelvtanfolyamra is befizet az utazási irodás, mert meg-
éri neki. Mosonmagyaróváron, Miskolcon szlovák nyelvi gyorstalpaló-
ra járnak a kereskedők, mert mióta eurójuk van, a határ közeli szlová-
kok mindent megvesznek Magyarországon. 

Ha az élet úgy hozza, kelet-európai szomszédaink nyelvét is meg-
tanuljuk, nem csak az angolt. Értsd: ha pénzt hoz, ha hasznos. 

Ügy látszik, az élet már csak ilyen. Évszázadokig nem tanultuk 
amúgy egymás nyelvét mi, szomszédok. 

Olvasom a Daily Mailben, hogy 
Londonban is elkezdtek románul ta-

• • E v s z a z a d o k i g nulni - a rendörök. Állandóan náluk 
m m n e m t a n u l t u k van egy román nyelvű szöveg, a kiej-

tés megsegítésére fonetikus átiratban 
is. Így hangzik: „Elnézést! Beszélhet-
nék önnel? Megkérdezhetem, mi dol-
ga van a környéken? Kérem, közölje 

vezeték- és keresztnevét! Kérem, itt írja alá!" Most ne foglalkozzunk az-
zal, mekkorát néz egy román ember, ha a bobby ennyire választékos ud-
variassággal szólítja meg. Aligha szokott ehhez a hangvételhez. Ne törőd-
jünk azzal se, hogy mi történik, miután az ékes beszédű rendőr válaszo-
kat kap, szintén románul. Csak zárójelben: nyilván egy kukkot sem ért 
belőle. Vegyüli szimplán a hasznot: miután szomszédunk is EU-tag lett, 
és kinyílt előtte a kontinens, de még a szigetország is, a yardon igenis 
tudnak pár szót románul. Ez még akkor is jó dolog, ha nem a tudás-
szomj, hanem a zsebtolvajlások elszaporodása vitte rá őket a tanulásra. 

Nyelvügyekben az élet - sose lehet tudni, milyen. 
Üdvözlégy, Caesar, győztes hadvezér! - mondta a hadiútról hazaté-

rő Octavianusnak egy erre betanított holló. Megtetszett a beszélő ma-
dár a cézárnak, megvette, majd egy hasonló szöveget nyomó papagájt 
is vásárolt. A szegény varga úgy látta, ez jó biznisz, elkezdett tanítani 
egy hollót, de az lusta dög volt. Kárba veszett az időm és a pénzem! 
- mondogatta szomorúan a varga, mígnem egyszer megszólalt a holló-
ja. A cézár azonban nem vette meg; van már elég beszélő madaram, 
mondta. Mire a holló: Kárba veszett az időm és a pénzem! Elnevette 
magát Octavianus, és gazdaggá tette a vargát. 

Elfogadták 
Becsey Zsolt 
javaslatát 
MUNKATÁRSUNKTÓL 
Megszavazta tegnap Strasbourgban az 
Európai Parlament (EP) Becsey Zsolt 
néppárti EP-képviselő javaslatát, 
amely a gazdasági növekedés és a fog-
lalkoztatás támogatását célzó mikrohi-
telezést fejlesztené. Az Európai Bizott-
ság jelenlegi meghatározása szerint a 
mikrohitel 25 ezer eurót meg nem ha-
ladó összegű hitel, a mikrovállalkozá-
sok pedig olyan vállalkozások, ame-
lyek maximum 10 főt foglalkoztatnak, 
és éves forgalmuk nem haladja meg a 
2 millió eurót. Az elfogadott állásfogla-
lás leszögezi: ezek a meghatározások 
„nem tűnnek helyénvalónak az összes 
nemzeti piacon". Becsey szerint eljött 
az ideje annak, hogy a mikrohitelek 
ügyét ne hagyják kizárólag a tagálla-
mok kezében, hanem alakítsanak ki 
európai szintű szabályozási kereteket. 

Influenza: vége 
a járványnak 
MUNKATÁRSUNKTÓL 
A régiós influenzafigyelő szolgálat ada-
tai szerint a dél-alföldi térségben a jár-
ványküszöbérték alatti az új betegek 
száma. Ezért az idei, 6-7 hétig tartó influ-
enzajárvány véget ért - tudtuk meg teg-
nap Tombácz Zsuzsannától, a régiós 
ANTSZ járványügyi osztályvezetőjétől. 
Mától a Békés megyében még tartó kór-
házi látogatási tilalmat is feloldják. A fő-
orvos elmondta: idén Orosházán voltak 
egyszerre a legtöbben -100 ezer lakosra 
számítva 480-an - betegek. Ez az érték 
Szegeden az „influenzacsúcs" idején 
350 volt. Szentesen, Makón és Vásárhe-
lyen végig az úgynevezett járványkü-
szöb alatt maradt a betegek száma. Idén 
sokkal több ingyenes oltóanyag fogyott, 
mint tavaly, a főorvos szerint főként en-
nek köszönhető, hogy a tavalyihoz ké-
pest mérsékelt aktivitás jellemezte a jár-
ványt. Az influenzások többsége idén a 
25-34 évesek, míg a legkevesebb a 60 év 
fölöttiek közül került ki. 

1 A M I L L I Ó A V Á R O S H Á Z I H O M L O K Z A T R A * Szeged n a p j á r a , m á j u s 2 1 - é r e f e l ú j í t j á k a v á r o s h á z a h o m l o k z a t á t . T ö b b m i n t t í z é v e n e m 
n y ú l t a k a sárga é p ü l e t k ü l s ő ' f a l á h o z . L e g u t ó b b két éve á l l v á n y o z t a k , m e r t k a m e r á k a t szereltek fel a f a l f i r k á l ó k e l l e n . I d é n 14 m i l -
lió f o r i n t b ó l r e n o v á l j á k a 125 éves m ű e m l é k é p ü l e t teljes Széchenyi téri o l d a l á t . Z á d o r i B a l á z s t ó l , a z ö n k o r m á n y z a t ellátó o s z t á -
l y á n a k v e z e t ő j é t ő l t u d j u k : a z erkély m ű k ö v e m e g r e p e d e z e t t a f a g y o k t ó l , és a két o l d a l á n l á t h a t ó s z o b r o t is r e n o v á l n i , t i s z t í t a n i 
kell. S z é t f a g y t a k a z ereszcsatornák - a z o k a t ú j r a f o r r a s z t j á k , illetve a h o l szükséges, szegecselik. Végül h e l y r e h o z z á k a teljes f a l -
f e l ü l e t e t : a k ő m ű v e s e k u t á n a festők k ö v e t k e z n e k , l e m á z o l j á k a z összes n y í l á s z á r ó t is. Fotó: Frank Yvette 

Igazgató a Ford központból 
Itt a l e h e t ő s é g e g y i g a z á n j ó v é t e l r e 

A szegedi Ford kereskedésekben egy 
rendkívüli ajánlattal készülnek ezen a 
hétvégén! Szombaton ós vasárnap a 
Ford központból érkezik egy területi 
igazgató, aki csak ezen a hétvégén 
egyedi kedvezményeket hagyhat jóvá! 

Ú j F o r d Fiesta F o r d F o c u s 
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A Fiestától a Mondeóig a teljes válasz-
tékra szenzációs ajánlata van. Most 
lehetősége van egy igazán jó vételre! 
És mi az a jó vétel? Erről győződjön 
meg személyesen! 

F o r d K u g a F o r d M o n d e o 
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Ford H o v á n y 
Algyői út 39. Tel.: 62/556-300 - S z e g e d - Dorozsmai út 6. Tel.: 62/540-300 

w w w . f o r d h o v a n y . h u 

Az ajánlat 2009. március 25-től március 29-ig vagy a készlet erejéig érvényes. A képek iBusztrációk. A tájékoztatás nem 
teljes körű, részletek márkakereskedésünkben.Vegyes átlagfogyasztás (1/100 km): Fiesta: 42-5,9; Focus: 4.3-9,3; Mondeo: 
5.7-9.3: Kuga: 6.35.4; C02-kibocsátás (g/km): Fiesta: 110-139; Focus; 127-167; Mondeo: 151-224; Kuga: 165-169; 
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